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n Matematická olympiáda Z5 - 
domáce kolo.
n Výroba vianočných pozdravov 
na žiadosť pani ministerky škol-
stva, ktoré budú zaslané partne-
rom po celom svete, s ktorými 
spolupracuje ministerstvo škol-
stva.
n Účasť žiakov 6. ročníka na di-
vadelnom predstavení v anglic-
kom jazyku.
n Školské kolo matematickej 
súťaže Pytagoriáda pre žiakov 
3.- 8. ročníka.
n Návšteva bábkového divadla 
a predvianočných Košíc.
n Celoškolská akcia dňa 21.12. 
2017 o 16:00 hod. v telocvični 
školy - Vianočná akadémia - 
kultúrny program žiakov ZŠ so 
zimnou a vianočnou tematikou 
a Vianočné trhy – predaj výrob-
kov a drobných darčekov rodi-
čom a priateľom školy, ktoré pri-
pravili žiaci pod vedením vyuču-
júcich a vychovávateliek  ŠKD.

n Vianočný deň - tematické vy-
učovanie v posledný deň v škole 
v kalendárnom roku 2017.
 Touto cestou sa chcem poďa-
kovať:
n Rodičovskému združeniu pri 
ZŠ s MŠ v Margecanoch za pos-
kytnutie finančných prostried-
kov na nákup drobného mate-
riálu na darčekové predmety, 
ktoré vlastnoručne vyrobili žiaci 
pod vedením vyučujúcich a vy-
chovávateliek na Vianočné trhy 
2017.
 V mene všetkých zamest-
nancov a žiakov našej základ-
nej a materskej školy chcem 
popriať všetkým spoluobčanom 
šťastné, veselé a pohodové via-
nočné sviatky v kruhu najbliž-
ších a v celom novom roku 2018 
pevné zdravie a veľa úspechov 
v osobnom i pracovnom živote.

Text a foto: 
PaedDr. Eva Mrázová,

riaditeľka školy

 Vzhľadom k tomu, že v 
obci stále rezonujú otázky týka-
júce sa neprijatia viacerých detí 
do materskej školy (MŠ) na pra-
hu školského roka 2017/2018, 
chcem ešte raz upresniť dôvo-
dy, na základe ktorých vedenie 
školy rozhodovalo o prijatí - ne-
prijatí detí do materskej školy.
 V máji 2017 sme prijali 33 
žiadostí o prijatie do MŠ. Do zá-
kladnej školy odchádzalo z MŠ 
v septembri 9 detí, z čoho vyplý-
va, že sa v škôlke uvoľnilo len 9 
miest. Nakoniec sme do MŠ pri-
jali 10 detí. Do MŠ sme teda 
neprijali 23 detí.
 Z 33 žiadostí bolo 21 žia-
dostí z Margecian a 12 žiadostí z 
okolitých obcí. Z Margecian sme 
prijali 6 detí a 4 deti boli prijaté 
do MŠ aj z okolitých obcí, a to z 
toho dôvodu, že starší súroden-
ci týchto štyroch detí už našu 
MŠ navštevujú. Všetky prijaté 
deti boli vo veku 3-5 rokov. 
 Z 15 neprijatých detí z Mar-
gecian bolo 10 detí, ktoré k 1.9. 
2017 nedovŕšili 3 roky veku, 
čiže mali menej ako 3 roky. 
Školský zákon hovorí, že do MŠ 
môžu byť prijaté deti aj mladšie 
ako 3 roky (no nie mladšie ako 2 
roky), ale len v tom prípade, že 
sú v MŠ voľné miesta. Z okoli-
tých obcí sme neprijali do MŠ 8 
detí, z ktorých 6 detí tiež k 1.9. 
2017 nedovŕšili 3 roky veku. Do 
MŠ sme neprijali ani 2-ročné 
dieťa našej zamestnankyne, 
ktorá ho denne vozí do jaslí v 

Krompachoch. Z uvedeného 
vyplýva, že sme do MŠ v 
školskom roku 2017/18 neprijali 
ani jedno dieťa mladšie ako 3 
roky. Pripomínam, že pri výbere 
detí do MŠ sme zohľadňovali 
nasledovné kritériá:
· vek dieťaťa - do MŠ sme ne-
prijali ani jedno dieťa mladšie 
ako 3 roky v čase nástupu do 
MŠ k 1.9.2017, 
· počet detí v triede - v zmysle 
platnej legislatívy sme doplnili 
deti do danej vekovej skupiny 
tak, aby sme neporušili školský 
zákon, pričom sme využili mož-
nosť navýšenia počtu detí v kaž-
dej triede,
· priestorové možnosti v zmysle 
prevádzkového poriadku - 
vzhľadom k platnému prevádz-
kovému poriadku sme prijali 
vyšší počet detí, nakoľko bol 
schválený projekt na rozšírenie 
kapacitných možností v MŠ, 
ktorý podal zriaďovateľ.
 Aj napriek avizovanej pre-
stavbe MŠ nedôjde k enormné-
mu kapacitnému rozšíreniu MŠ 
vzhľadom k hracej a spacej plo-
che v m2, to znamená, že po 
prestavbe MŠ bude najvyšší 
možný počet detí v zmysle plat-
nej legislatívy len 72 detí! Teda 
bude možné prijať do MŠ len o 3 
deti viac ako je súčasný stav k 
dnešnému dňu, ktorý je 69 detí. 
Vzhľadom k tomu je potrebné 
zdôrazniť, že šíriace sa infor-
mácie o otvorení 4-tej triedy v  
MŠ sú zavádzajúce a  nepravdi-

vé. Jednoducho kapacitné mož-
nosti v zmysle platnej legislatívy 
ani po zrealizovanej prestavbe 
neumožnia otvoriť ďalšiu – 4. 
triedu v MŠ! Pripomínam, že 
základná škola už vyčerpala 
všetky priestorové možnosti a 
materskej škole uvoľnila celé 
prízemie, pričom sme sa vzdali 
jazykovej triedy v prospech MŠ. 
A žiadnymi inými priestormi už 
základná škola, žiaľ, nedispo-
nuje.
A prečo prijímame do našej MŠ 
aj deti z okolitých obcí? V Mar-
gecanoch sa ročne narodí v 
priemere len 12 detí. Pri takom-
to počte detí na jednu školskú 
triedu by sme nemohli udržať 
plnoorganizovanú školu v 
zmysle súčasnej platnej legisla-
tívy. Tento „baby boom“, ktorý 
máme v našej obci približne tretí 
rok, je skôr výnimkou, ako pra-
vidlom. Vzhľadom k tomu, že 
dochádzka do ZŠ je povinná a 
my sa už niekoľko rokov boríme 
s problémom veľmi nízkeho 
počtu školopovinných detí z 
našej obce, je naším prvoradým 
záujmom udržať si plnoorgani-
zovanú základnú školu a získa-
vať deti do ZŠ nielen dňami 
otvorených dverí, ale aj získava-
ním detí do MŠ, ktoré sa postup-
ne automaticky stanú žiakmi na-
šej ZŠ. Je potrebné upozorniť 
na to, že vo vzťahu k materským 
školám neplatia pri prijímaní detí 
školské obvody, ako ich pozná-
me pri základných školách a pri-

jatie dieťaťa nemožno viazať na 
trvalý pobyt v danej obci, v ktorej 
sa materská škola nachádza. 
Zároveň je dôležité zdôrazniť, 
že v zmysle platnej legislatívy 
predprimárne vzdelávanie v 
materskej škole nie je povinné. 
Žiadny právny predpis nenaria-
ďuje, že zákonný zástupca má 
zákonný nárok na umiestnenie 
dieťaťa do materskej školy, a to 
ani v mieste trvalého bydliska.
 Vážení rodičia, je nám veľ-
mi ľúto, že nevieme vyhovieť 
všetkým Vašim požiadavkám 
umiestniť Vaše deti v našej ma-
terskej škole, no ak nebudeme 
prezieravo hľadieť do budúc-
nosti, môže sa situácia vyvinúť v 
neprospech Vašich školopovin-
ných detí. To znamená, že ak 
nebudeme prijímať už do mater-
skej školy deti z okolitých obcí, 
nebudeme mať dostatok žiakov 
v základnej škole a môže sa 
stať, že Vaše deti budú musieť 
dochádzať do základnej školy v 
niektorej zo susedných obcí. 
Súčasný školský zákon je veľmi 
prísny v tom, že ak nebudeme 
mať v základnej škole predpí-
saný počet žiakov, nebudeme 
môcť otvoriť daný ročník a naši 
žiaci - Vaše deti - budú musieť 
za základným vzdelaním do-
chádzať... A toto nechceme v 
žiadnom prípade dopustiť!

PaedDr. Eva Mrázová
riaditeľka školy

Riaditeľka školy 
informuje

Riaditeľka školy PaedDr. Eva Mrázová s ministerkou školstva 
JUDr. Mgr. Martinou Lubyovou, PhD. na plenárnom zasadnutí 
Združenia základných škôl Slovenska v Hornom Smokovci 
28.11.2017

Prečo prijímame do našej škôlky aj deti z okolitých obcí?
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